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Barčiansky súčasník
Z rokovaní
Starosta mestskej časti zvolal na deň 

23.9.2015 o 16,00 hod. zasadnutie miestne-
ho zastupiteľstva v zasadačke na 1. poschodí, 
Abovská 32, s programom, ktorý bol schvále-
ný po návrhu pána Imricha Buľku o doplnenie 
bodu „nájom ihriska za školou“ a presune bodu 
o „petícii“. Zasadnutie otvoril a viedol p. Franti-
šek Krištof, starosta mestskej časti Košice – Bar-
ca. Pracovné predsedníctvo pracovalo v zložení: 
p. František Krištof, p. Imrich Buľko, PhDr. Mária 
Kmecová, JUDr. Mária Želinská. Za zapisova-
teľku bola menovaná pani Lucia Brečková. Za 
skrutátora bol navrhnutý a schválený p. Marian 
Kačmár. Za overovateľov zápisnice boli navr-
hnutí a schválení Imrich Buľko a Marek Rusnák, 
Stála návrhová komisia pracovala v zložení 
Dušan Pracko a Jarmila Kunová. Prítomných 
bolo všetkých 7 poslancov, takže rokovanie 
bolo uznášaniaschopné, naviac starosta privítal 
mestského poslanca pána Igora Sidora, obča-
nov a neskôr aj pána riaditeľa Strednej poľno-
hospodárskej školy Ladislava Muchu. 

Program rokovania:
1.Otvorenie
a) Schválenie programu rokovania, b) Voľba 

návrhovej komisie, c) Určenie overovateľov zá-
pisnice.

2. Dopyty a návrhy občanov
3. Prerokovanie petície občanov 
3. a Podnájom pozemku „Za školou“
4. Kontrola uznesení 
5. Správa starostu o činnosti od posledného 

MZ 
6. Správa o kontrolnej činnosti hlavného 

kontrolóra
7. Prijatie VZN o zavedení a poskytovaní 

elektronických služieb a o zmene a doplnení 
niektorých VZN

8. Program rozvoja mesta Košice 2015 - 
2020 s výhľadom do roku 2025

9. Monitorovacia správa o čerpaní roz-
počtu k 30.6.2015

10. Návrh doplnku č. 1 - Zásady odme-
ňovania poslancov

11. Návrh doplnku č. 1 - Zásady odme-
ňovania neposlancov

12. Smernica o použití reprefondu sta-
rostu

13. Zrušenie uznesenia o predložení žia-
dosti o NFP - VO

14. Informácia o stave a zámeroch inves-
tičných a technických prác 

15. Dopyty a interpelácie poslancov
16. Rôzne
17. Záver

Stručne k priebehu rokovania 
• v rámci dopytov vystúpil pán Ing. Štefan 

Varga, a to vo veci dopravného riešenia jazdy 
nákladných vozidiel od letiska, neriešenie úze-
mia zástavbou medzi ulicami Timravy – Čka-
lovova, problematika neriešenia požiadaviek 
občanov vo vzťahu k územnému plánu z úrov-
ne mesta Košice. Na otázky reagoval p.starosta 
s tým, že bude riešiť dopravné značenie v rámci 
možnosti po schválení dopravným dispečingom 
a vo vzťahu k územnému plánu – v súčasnosti 
prebiehajú aktivity na úrovni mesta za účelom 
nového územného plánu s tým, že mestská časť 
zásadne každú požiadav-
ku občanov podporuje a 
zasiela na útvar hlavného 
architekta.

• Petičný výbor v zlože-
ní pani Mária Kappelová, 
Barčianska 1/A, Marta Pil-
larová, Barčianska 27, Ire-
na Mačingová, Barčianska 
4, 040 17 Košice - Barca 
predložil petíciu podpo-
renú 40 podpismi vo veci 
požiadavky zjednosmer-
nenia časti ulice Barčianska 
v úseku od Hraničnej po 

rýchlostnú komunikáciu Červený rak. Keďže 
mestská časť nie je správnym cestným orgá-
nom, starosta postúpil predmetnú petíciu s od-
porúčaním riešiť správnemu cestnému orgánu, 
ktorým je mesto Košice, k vydaniu rozhodnutia 
o zmene dopravy a zároveň požiadal aj o ur-
čenie príslušného dopravného značenia Národ-
nú diaľničnú spoločnosť. Zatiaľ nedošla reakcia 
z príslušných orgánov. Miestne zastupiteľstvo 
túto petíciu prerokovalo a vzalo na vedomie jej 
riešenie.

• V rámci doplneného bodu bola prero-
kovaná žiadosť o dlhodobý podnájom na 20 
rokov parcely na „Ihrisku na ulici Za školou za 
účelom výstavby a následného prevádzkovania 
športovo-tréningového komplexu Futbalovej 
akadémie Vladimíra Janočka. Mestská časť má 
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predmetný areál prenajatý na 30 rokov s tým, 
že ho aj využíva Stredná veterinárna škola. 
K ozrejmeniu tohto projektu vystúpil aj mestský 
poslanec pán Igor Sidor, podporné stanovisko 
uviedol aj prítomný riaditeľ školy a zástupca sta-
rostu pán Imrich Buľko informoval o prerokovaní 
tejto požiadavky na stavebnej komisii. Starosta 
rovnako ako u predchádzajúceho uchádzača na 
zriadenie tenisového centra upozornil na po-
trebu stanoviska od útvaru hlavného architekta 
vo vzťahu k územnému plánu, nakoľko bude 
potrebné riešiť stavebné povolenie. Po rozprave 
prijalo MZ uznesenie s tým, že k tejto iniciatívy 
bude mestská časť ústretová.

• O svojej činnosti od posledného zasadnu-
tia MZ podrobne informoval starosta v písomnej 
správe s tým, že osobitne poďakoval všetkým, 
ktorí sa podieľali na príprave a zabezpečení 
osláv 800. výročia prvej písomnej zmienky, ďalej 
to boli informácie o rokovaní vo veci kanalizá-
cie na ulici Svetlá Pusta, o dotácii na výstavbu 
viacúčelového ihriska za základnou školou 
z Úradu vlády vo výške 40 tis. €, o požiadavkách 
územného plánu z úrovne mesta, problematika 
komunikácií z hľadiska Liečebno výchovného 
sanatória a ďalší postup, ...., niektoré informá-
cie budú v samostatných článkoch bližšie roz-
vedené. Informoval aj o priebehu zasadnutia 
mestského zastupiteľstva, kde okrem iného bola 
prerokovaná aj problematika redukcie mest-
ských častí s ohľadom na prerokovávanú ana-
lýzu.

• Informáciu u výsledku kontrolnej činnosti 
podala hlavná kontrolórka JUDr. Mária Želin-
ská, v predmetných kontrolovaných oblastiach 
podľa plánu kontrol nebolo potrebné prijímať 
nápravné opatrenia. 

• V súvislosti s elektronizáciou verejnej sprá-
vy bolo potrebné prijať príslušné VZN.

• Následne po prijatí záväzného dokumen-
tu „Program rozvoja mesta Košice 2015 - 2020 
s výhľadom do roku 2025“ mestským zastu-
piteľstvom v júni toho roku, v zmysle platnej 
legislatívy vzalo tento dokument miestne za-
stupiteľstvo na vedomie ako záväzný s tým, 
že tento materiál (vyše 260 strán) nahradzuje 
doterajší Plán hospodárskeho a sociálneho roz-
voja, a to aj vrátane mestských častí.

• Ako 8. bod bola prerokovaná „Monitoro-
vacia správa o čerpaní rozpočtu k 30.6.2015“, 
ktorá bola spracovaná písomnou formou v tex-
tovej a tabuľkovej časti, vrátane zverejnenia. Po 
stanovisku fi nančnej komisie a rozprave ju MZ 
vzalo na vedomie.

• V súvislosti s problematikou odvodov boli 
prijaté doplnky k zásadám odmeňovania po-
slancov i neposlancov s tým, že poslanec, resp. 
neposlanec nemá postavenie zamestnanca 
v sociálnom poistení len vtedy, ak v zásadách 
odmeňovania je uvedené, že je oprávnený sa 
odmeny vzdať a v prípade ak tak urobí, strá-

ca právo na odmenu ale funkciu, resp. činnosť 
môže ďalej vykonávať.

• Na základe stanoviska hlavného kontrolóra 
bola spracovaná smernica o použití reprefondu 
starostu ako vnútorný predpis o rozsahu a spô-
sobe použitia výdavkov na reprezentačné a pro-
pagačné účely. MZ vzalo informáciu o predpise 
na vedomie.

• V súvislosti s problematikou časovej ná-
ročnosti a nezabezpečenie odborno-technickej 
dokumentácie spoločnosťou na základe verej-
ného obstarávania, mestská časť zrušila prijaté 
uznesenie v súvislosti s predložením predmet-
nej žiadosti na VO, aby nedošlo k zbytočným 
výdavkom.

• Prerokovaná a vzatá na vedomie bola 
informácia o stave a zámeroch investičných 
a technických prác, ktorá je bližšie rozvedená 
v samostatnom článku.

• V rámci dopytov poslanci sa dopytovali 
k nasledovnej problematike:

• Ing. Daniel Antal – 
vo veci Katarínskej zába-
vy v termíne 21.11.2015

• Ing. Ivo Čabra MBA 
– problematika pre-
kopávky na Močiarnej 
a prepojenie chodníkom 
Kubíkova – Pri pošte

• Marián Kačmár – 
problematika kanalizácie 
na Berzeviczyho ulici, 
Gavlovičova – Abovská 
problematika doprav-
ných kolízií – riešenie 
vodorovné dopravné 
značenie, aby vozidlá 
nezasahovali do jazd-
ného pruhu, preloženie 

označenia ulice „Radlinského“
• Marek Rusnák – Borodáčova a ďalšie - 

problematika porúch vodovodu vodárni s po-
žiadavkou dosledovania ich povrchových úprav 
– riešiť komplexne

• Imrich Buľko poďakoval starostovi a za-
mestnancom úradu za prípravu a zabezpeče-
nie osláv 800 rokov od prvej písomnej zmienky, 
k čomu sa potleskom pridali všetci poslanci.

• Na predmetné dopyty priamo reagoval 
starosta s tým, že príslušné otázky budú nane-
sené kompetentným inštitúciám.

• V rámci rôzneho starosta informoval 
o možnosti vydania knihy poviedok spoloč-
nosťou „Pravé orechové“ - negatívne stano-
visko, spolupráca s Technickou univerzitou vo 
veci prípravy projektov v rámci diplomových 
prác a dopracovanie projektu na kultúrny dom 
v nadväznosti na projekt z diplomovej práce.

spr. kf

Z rokovaní
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Dňa 2. septembra o 8. hod. sa uskutočnilo otvorenie no-
vého školského roka, ktorého sa zúčastnil aj starosta  spo-
lu s pánom mestským poslancom Igorom Sidorom a pani 
starostkou zo Šebastoviec. Po hymne a krátkom kultúrnom 
programe hlavný príhovor mal nový riaditeľ školy pán Mgr. 
Miroslav Gajdoš, ktorý sa vyjadril k súčasnej situácii i záme-
rom, ktoré chce spolu s kolektívom zabezpečiť pre žiakov. 
Postupne vystúpili s krátkymi príhovormi aj jednotliví hostia. 
V príhovore starosta oznámil pridelenie dotácie z Úradu vlá-
dy na viacúčelové ihrisko, o ktorú sa pričinil pán Igor Sidor, 
mestský poslanec.

Pri príležitosti osláv 800. výročia prvej písom-
nej zmienky o Barci som dostala nápad, ako po-
môcť verejnej knižnici Jána Bocatia v Barci. Zistila 
som, že v období čítania povinnej literatúry v 
škole a aj počas súťaží Šaliansky Maťko a Hviez-
doslavov Kubín je v našej miestnej knižnici málo 
diel slovenských autorov pre deti a mládež.

Po dobu dvoch týždňov sme tri generácie - 
babka - mamka a ja zhotovovali handrové bá-
biky, ktoré som v deň osláv ponúkala na predaj 
v miestnom prku.

Skutočne som na to potrebovala poriadnu 
dávku odvahy osloviť Vás, ale nedalo mi, aby 
toľká námaha spojená so zhotovením bábik vy-
šla nazmar.

A tak vďaka Vám sa mi podarilo väčšinu bá-
bik predať a mohla som tak darovať pre miestnu 
knižnicu krásnu sumu 50 €.

Dúfam, že Vás moje bábiky tešia a ktovie, 
možno aj vďaka vami zakúpenej knihe dosiahnu 
v literárnych súťažiach prvé miesta práve deti 
z našej Barce.                          Daniela Pracková

Opäť 
Barčianska kvapka

MS SČK a starosta MČ Košice – Barca 
Vás opäť pozýva na odber krvi, opäť  v 
priestoroch miestneho úradu v Barci na 
Abovskej ulici 32 – v kaštieli, a to dňa 9. 
novembra 2015, t.j.v pondelok v čase od 
7,30 hod.do 10,15 hod. 

Pred odberom si dajte ľahké raňajky. 
Občerstvenie je zabezpečené aj po odbere 
krvi. Alkohol v deň odberu neužívajte.

Tešíme sa na stretnutie s Vami a ĎA-
KUJEME Vám v mene všetkých, ktorým krv 
pomôže.

• Pri príležitosti 800. výročia prvej písomnej 
zmienky o Barci vyzbierala rodina Pracková 
50,- € za predaj vlastnoručne ušitých bábik pre 
knižnicu v Barci. Peniaze budú použité na nákup 
kníh pre detského čitateľa. Touto cestou srdečne 
Ďakujeme!

• Od augusta 2015 funguje v knižnici „Detský 
kútik“. Pozývam všetky detičky, aby sa popri po-
žičiavaní kníh prišli zahrať do knižnice. 

• Aj v tomtdo školskom roku pokračuje 
„Mami klub“ vo štvrtok od 10,00 hod. a tavorivé 
dielne v stredu o 15,30 hod. 

Miriam Takáčová - knihovníčka

Otvorenie nového školského roka

Podpora knižnice

Oznamy z knižniceOznamy z knižnice
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V súvislosti s monitorovacou správou o čerpaní 
rozpočtu je zaujímavé pozrieť sa na činnosť samo-
správy aj z hľadiska uskutočňovaných technických 
a investičných prác v tomto roku, s ohľadom na 
programový rozpočet na rok 2015 a avizované zá-
mery v rámci plánu hospodárskeho a sociálneho 
rozvoja.

V zmysle rozpočtu a dohodnutej formy fi nan-
covania začiatkom roka dobehlo fi nančné prekry-
tie opráv z konca minulého roka, a to asfaltová 
oprava časti  komunikácie Teplého, oprava strechy 
na zdravotnom stredisku a oprava domu nádeje.

Z hľadiska uskutočnených prác vo vlastnej ré-
žii (vlastnými zamestnancami), resp. v kombinácii 
s dodávateľskou formou v prípade odbornej čin-
nosti boli realizované nasledovné činnosti:

• opravy menšieho charakteru v zdravotnom 
stredisku - výmena prietokového ohrievača, čiste-
nie kanalizácie, opravy oplotenia, terénu..

• opravy miestnych komunikácií Canaderom - 
použité 3 tony živice na vysprávky

• opravy a výmena dopravných značiek na 
miestnych komunikáciách

• označenie ulíc smernými tabuľami
• výkopy, osadenie základov, montáž stĺpov 

vr. verejného osvetlenia na komunikáciách Janito-
rova, Zichyho, Berzeviczyho

• zemné úpravy terénu v parku 
a na komunikáciách

• výsadba nových stromčekov 
v parku, záhonov a ich údržba

• likvidácia padnutých a suchých 
stromov (búrky) - park, areál kultúr-
neho domu, park Hečkova, areál zá-
kladnej školy

• priebežná likvidácia zeleného odpadu a ore-
zu stromov v rámci mestskej časti - konáre...

• opravy a osadenie nových lavičiek do parku, 
košov do parku, vrátane novej časti detského ihris-
ka (účelová dotácia)

• zakúpenie mulčovacieho zariadenia (účelová 
dotácia)

• opravy techniky - ŽTR 160, hasičské vozidlo, 
ZETOR, príprava a zabezpečenie STK na vozidlách

• stavebné a búracie práce na poruchách vo 
viacúčelovej budove

• opravy kotlov na bytovkách a vo viacúčelovej 
budove vrátane výmeny kotlov

• opakované kosenie a údržba zelene
• prípravné práce technického charakteru na 

zabezpečenie 800. výročia prvej písomnej zmienky
• opravy kanalizácie v časti pri VSS - Niklová
• nová hlavná elektrická prípojka do kultúrneho 

domu z dôvodu havarijného stavu
• priebežná údržba - čistota verejných pries-

transtiev (park, okolie kontajnerov po zbere veľko-
kapacitnými kontajnermi)

• opravy čerpadiel v jazierku a ich údržba
• realizácia rekonštrukcie murovaného oplote-

nia parku ul. - Abovská
• v rámci spracovania ponúk boli oslovené 

projekčné autority na spracovanie projektovej 
dokumentácie - parkovanie - Abovská, Námestie 
mladých poľnohospodárov, roh Hečkova - pri Po-
šte, prepojovací chodník Pri pošte - Kubíková 

• úprava a osadenie drevených sôch v parku.
Do konca roka je potrebné v rámci odstraňova-

nia havarijného stavu zabezpečiť: 
• asfaltové opravy komunikácií - Tešedíkova - 

Zemianska, Hečkova - MŠ, Hraničná - chodník - 
zabezpečované v súčinnosti s mestom Košice

• spevnenie krajníc (ul. Teplého) v nadväznosti 
na eróznu činnosť po búrkach

• úprava kamenivom na nových komunikáciach 
- cintorín - HD

• spracované a prefi nancované boli projekty 
na kaštieľ, budeme pokračovať vo vybavovaní prí-
slušných stanovísk za účelom očakávania vhodnej 
výzvy

• spracovaný je projekt na rekonštrukciu KD, 
je potrebné ho dopracovať na stavebné konanie 
s očakávaním novej výzvy

• pokračovanie v odstránení havarijného stavu 
budovy a dlažby na cintoríne - technická časť

• odstránenie havarijného stavu - zatekanie 
zdravotného strediska - zvody - preklopenie vyús-
tenia zvodov mimo budovy

• oprava havarijného stavu dažďových zvodov 
na Hečkovej 14 a na kaštieli (zhnité kotlíky)

• realizácia základov na prístavbe technickej 
budovy Abovská 30 (krytie cez účelovú dotáciu)

• orez stromov v parku a na verejných pries-
transtvách

• výrub a likvidácia suchých a poškodených 
stromov v parku.

V zmysle platnej legislatívy bolo potrebné spracovať, schváliť 
a vyhodnocovať „Program rozvoja na roky 2015 - 2020 s výhľadom 
do roku 2025, namiesto doposiaľ Plánu hospodárskeho a sociálneho 
rozvoja, ktorý naša mestská časť prijala v roku 2011 v rámci aktuali-
zácie.

Mesto Košice prijalo na svojom rokovaní 22. 6. 2015 Program roz-
voja mesta Košice na roky 2015 - 2020 s výhľadom do roku 2025, 
ktorý je záväzný pre všetky zložky mesta, teda i mestské časti a záro-
veň je aj dokumentom slúžiacim aj mestským častiam pri povinných 
podkladoch v prípadoch výziev v zmysle súčasnej legislatívy alebo 
výziev z európskych fondov.

V nadväznosti na uvedené bolo listom primátora  mesta č.j. 
A/2015/07365 podané usmernenie, ktoré vysvetľuje stratégiu roz-
voja mesta s požiadavkou akceptácie tohto záväzného dokumentu 
mesta Košice na úrovni každej mestskej časti, vrátane systému prie-
bežného vyhodnocovania.

Predmetný program rozvoja je rozsiahly (227 strán) 
a je zverejnený na adrese: 
http://www.kosice.sk/clanok.php?fi le=prm_2015-2020.htm

Kto má bližší záujem o tento záväzný dokument pre rozvoj mesta 
Košice, môže si ho na predmetnej adrese prezrieť.

Prípadné doplnenie predmetných zámerov na úrovni mestskej 
časti je možné riešiť akčným plánom, k čomu bol splnomocnený sta-
rosta mestskej časti.

s výhľadom do roku 2025
Program rozvoja mesta Košice 2015 - 2020
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V rámci rokovania mestského zastupiteľstva 
dňa 21. septembra jedným z bodov rokovania 
pod číslom 22 bola „Analýza súčasného stavu za 
jednotlivé mestské časti a mesto Košice zameraná 
na redukciu počtu mestských častí na území mesta 
Košice - plnenie uznesenia č.154 zo dňa 22.6.2015. 

Návrh na redukciu počtu MČ na území mes-
ta nie je novinkou a od vzniku samosprávy sa ním 
volení funkcionári zaoberajú s rôznou intenzitou 
prakticky už 20 rokov. V súčasnosti, keď sa stále 
viac hovorí o komunálnej reforme a spájaní obec-
ných úradov v rámci celého Slovenska je tu názor, 
že dozrel čas na reformu samosprávy aj na území 
mesta Košice.

Pre porovnanie : hlavné mesto Slovenska Bra-
tislava s počtom obyvateľov takmer 420 tis má 17 
MČ (15 bývalých dedín, Nové a Staré mesto) a Ko-
šice s počtom obyvateľov 240 tis. majú 22 MČ (t.j. 
11 bývalých historických obcí, jedna záhradkárska 
osada - Pereš a rozdelené mesto Košice vrátane 
sídlisk). 

Historické obce boli postupne pričleňované ku 
Košiciam s cieľom, aby Košice dosiahli úroveň veľ-
komesta - nad 200 tis. obyvateľov.

Predmetná analýza spracovaná predovšetkým 
z pohľadu výdavkov na platy starostov, hlavných 
kontrolórov a odmeny poslancov, čiastočne na 
prevádzku úradov hovorí o 6 návrhoch, kde sa vy-
chádza z počtu redukcie z úrovne na 15 mestských 
častí až žiadnu mestskú časť s tým, že budú len 
úradovne.

Konkrétne, alternatívy č. 1 – 4 uvažujú s reduk-
ciou súčasného počtu MČ a s budúcou prevádzkou 
úradovní, pričom u týchto úradovní predpokladá-
me úsporu na prevádzke úradu vo výške 30 % u 
malých MČ a 50 % u veľkých MČ.

V alternatíve č. 5 sa uvažuje so zrušením všet-
kých mestských časti a existenciou 1 obecného 
úradu – Magistrátu mesta Košice s 19 úradovňami.

V alternatíve č. 6 sa uvažuje so zrušením MČ a 
existenciou 1 obecného úradu – Magistrátu mesta 
Košice s 1 pracoviskom v budove MČ Západ a 1 
úradovňou na Luniku IX.

V rámci rozpravy vystúpili mestskí poslanci s 
rôznymi názormi s tým, že na tomto rokovaní MZ 
bolo prijaté VZN o referende, ktoré po vyhlásení 
by malo vhodnou otázkou, resp. otázkami vyjadriť 
názor občanov, ako postupovať, resp. dať mandát 
pre príslušné úpravy alebo zachovanie stavu mesta 
Košice. 

Termín vyhlásenia referenda je plánovaný v ter-
míne parlamentných volieb, t.j. koncom februára, 
resp. začiatkom marca.

Ako starosta vo štvrtom volebnom období, 
zažil som postupný legislatívny vývoj samosprávy, 
osobitne aj v Košiciach, keď z pôvodných kompe-

tencií obce došlo zákonmi národnej rady k ich pre-
neseniu z mestských častí na úroveň mesta Košice, 
konkrétne to bol rok 2005 a 2006, kedy kompe-
tencie hlavne v oblastí daní, miestnych poplatkov, 
stavebného zákona a legislatívy územného pláno-
vania, školský a sociálny zákon, cestný zákon. 

Z toho dôvodu, si dovolím v rámci ozrejme-
nia situácie, resp. osvety upozorniť na niektoré 
momenty, ktoré aj pri predmetnej analýzy neboli 
vzaté v úvahu:

• mestské časti, pôvodne historické obce ( jede-
násť), po ich pričlenení pred rokom 1990  sú súčas-
ťou mesta Košice, no majú svoju historickú identitu 
i územnú celistvosť v rámci správy i vo verejnom a 
spoločenskom živote

• mesto Košice v nadväznosti na vyššie uvede-
né, je obcou podľa 6 zákonov (daňový, stavebný 
...), no mestské časti sú legislatívne obcou s práv-
nou a majetkovou subjektivitou vrátane kompe-
tencií  obcí vo vyše 60 zákonoch SR

• predmetná analýza je len dielčia, neberie v 
úvahu činnosť mestských podnikov pre veľké mest-
ské časti a mesto ako celok, špecifi ckosť bývalých 
obcí, nákladovosť  posudzovaných platových po-
merov v malých a veľkých častiach i ďalšie dopady 
po redukcii..

• výkon samostatných kompetencií malých 
mestských častí funguje v posledných piatich ro-
koch z  fi nančného hľadiska na úrovní ani jednej 
tretiny výšky podielových daní na občana Košíc, 
resp. porovnateľných samostatných obcí, čo sa-
mozrejme skresľuje výdavky na vedenie a správu 
mestskej časti, ako aj na možnosti rozvoja vo for-
me investičných činností a požadovaných opráv na 
vlastnom i spravovanom majetku

• konkrétne mestská časť Barca má takmer 3 
500 obyvateľov a patrí medzi malé mestské časti, 
no rozlohou aj výkonom časti kompetencií je tretia 
v rámci Košíc (1. Sever, 2. Šaca, 3. Barca), má svoju 
vyše 800-ročnú históriu, súčasnosť a ekonomický 
potenciál, ktorý je využívaný v rámci mesta Košice i 
vízie do budúcnosti z hľadiska rozvoja a zabezpe-
čovania rozvoja služieb pre obyvateľstvo

• združenie miest a obcí zvyšuje v poslednom 
období tlak na reformu verejnej správy v smere vy-
tvárania spoločných úradovní, za účelom zvýšenia 
efektívnosti samosprávy pri realizácii elektronizácii 
verejnej správy, pri zachovaní právnej subjektivity 
a identity

• aj v rámci mesta Košice je určite výrazný pries-
tor na „spoločné úradovne“, centralizáciu niekto-
rých činností v oblasti elektronizácie, spracovania 
údajov, stavebného zákona ..., možno s ďaleko 
vyššou efektivitou a úsporami ako je to pri uvede-
nej  analýze redukcie mestských častí

• v prípade zásadnej redukcie a zmeny právnej 

subjektivity mestských častí analýza neberie v úva-
hu ďalšie možné dopady - evidencia obyvateľstva, 
zmeny adresy občanov - fi riem z hľadiska skutko-
vého stavu, pracovno - právne dopady úradov, rie-
šenie výkonu zimnej či letnej údržby z hľadiska ich 
centralizácie a prínosu pre občanov, skvalitnenie 
služieb pre občanov...

• v prípade úvahy tzv. úradovní osobitne v his-
torických obciach, je to otázka úspory nákladov, 
lebo aj tieto potrebujú príslušné štruktúry a aj ich 
služba pre občanov je v inom časovom horizonte 
ako v súčasnosti (vedúci úradovne v pracovnom 
čase - starosta a poslanci priebežne)

• súčasná štruktúra funguje vyše 25 rokov, čo je 
určitá kontinuita aj z hľadiska štatistiky a vývoja, ra-
dikálna zmena kompetencií mestských častí vyvolá 
nutnosť úpravy a zmien v množstve zákonov SR 

• samozrejme, každý z nás má svoje skúsenos-
ti, či názory na dvojstupňovú samosprávu v meste 
Košice, či možnosti rozvoja mesta alebo v rámci 
súčasne jestvujúcich mestských častí silne prepoje-
ných na fi nancovanie v terajšej úrovni podielových 
daní na občana mestskej časti z úrovne podielo-
vých daní na občana Košíc, ako aj  centralizáciu 
všetkých miestnych daní a poplatkov na úrovni 
mesta Košice

• je to len niekoľko pohľadov na problematiku 
redukcie mestských častí.

Predpokladám, že veľa bude závisieť aj od 
postavenia otázok do refenda, vysvetľovania po-
stavenia mestských častí z viacerých pohľadov a 
predovšetkým aj z účasti na referende a stanovis-
ku občanov tak v príslušných mestských častiach 
- historických obciach, ako aj v rámci celého mesta 
Košice.

Dovolím si ešte jednu spomienku na časy, keď 
Barca bola vyše 10 rokov v rámci JUHu. Myslím, 
že takéto obdobie nezáujmu o perifériu by som 
už nechcel zažiť.            František Krištof - starosta

Redukcia mestských častí
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TVORÍME VEDOMOSTNÚ SPOLOČNOSŤ EURÓPSKA ÚNIASprostredkovateľský orgán OPISRiadiaci orgán OPIS

Súčasné trendy informatizácie spoločnosti 
a elektronizácie procesov okolo nás posúvajú 
našu spoločnosť k vyššej efektívnosti. Je veľmi 
dôležité, aby aj oblasť verejnej správy v tomto 
smere kráčala s dobou.

Mesto Košice v spolupráci s mestskými čas-
ťami sa ako jedno z prvých miest v rámci SR 
zapája do tejto iniciatívy a prináša svojim obča-
nom nový integrovaný informačný systém mes-
ta Košice (IIS KE), ktorého cieľom je 
• zvýšenie spokojnosti občanov, podnikateľov 

a ostatnej verejnosti s verejnou správou
• elektronizácia procesov verejnej správy
• zefektívnenie a zvýšenie výkonnosti verejnej 

správy
• zvýšenie kompetentnosti verejnej správy.

V rámci projektu je implementovaných 80 
informačných a transakčných elektronických 
služieb. Online systém zvýši kvalitu, efektivitu 
a prístupnosť služieb mesta a mestských častí 
pre verejnosť a odbúra zbytočnú byrokraciu. Ide 
o prvý a nesmierne dôležitý krok k tomu, aby 
mesto postupne umožnilo občanom a podni-
kateľom vybaviť akúkoľvek úradnú komunikáciu 
z pohodlia domova alebo kancelárie. Systém 
bude v pilotnej prevádzke prístupný už od sep-
tembra 2015.

Prístup k elektronickým službám bude 
umožnený cez bežný internetový prehliadač. 
Prístupovou bránou k službám bude nový 
moderný internetový portál, na ktorm občan 
jednoducho vyhľadá požadovanú službu. Pre 
tých, ktorí preferujú inteligentné telefóny, jej 
časť služieb pripravovaná aj vo forme mobilnej 
aplikácie. V rámci celonárodnej stratégie infor-
matizácie bude portál integrovaný na ústredný 
portál verejnej správy www.slovensko.sk, takže 
rovnako si občan bude môcť požadované služ-
by vyhľadať na stránke ÚPVS. Správy s výstupmi 
služieb budú žiadateľovi zasielané v elektronic-
kej forme aj do jeho elektronickej schránky na 
ÚPVS. Pre niektoré služby bude potrebné pri-
hlásenie pomocou eID kódu a časť z nich bude 
vyžadovať použitie ZEP – zaručený elektronický 
podpis.

Svoju žiadosť budete môcť vybaviť bez po-
treby osobnej návštevy úradu. Čas na vyplnenie 
formulára sa zrýchli vzhľadom na automatické 

predvyplnenie. Žiadosť budete môcť poslať 
kedykoľvek aj po úradných hodinách. Vaše po-
danie vybavia zamestnanci úradu automatizo-
vaným spôsobom. Odpoveď z úradu dostanete 
tiež v elektronickej forme priamo na Vašej elek-
tronickej schránky. Pri elektronickej komunikácii 
s úradom ušetrite na správnych poplatkoch.

V tejto etape sú pre Vás pripravené 80 služ-
by z rôznych úsekov správy. Uvádzame niekoľ-
ko konkrétnych príkladov z pripravovaných 80 
služieb:
• školstvo a mládež
• informovanie o centrách voľného času
• informovanie o jazykových školách
• informovanie o materských školách
• informovanie o základných školách
• informovanie o školských obvodoch
• informovanie o špeciálnych triedach
• informovanie o základných umeleckých 

školách
• informovanie o zariadeniach školského 

stravovania
• podnikanie
• oznamovanie otváracích hodín prevádzkar-

ne alebo ich zmeny
• povoľovanie osobitných prevádzkových 

hodín
• povoľovanie užívania a zabratia verejného 

priestranstva
• oznamovanie o vzniku, zániku alebo zmene 

daňovej povinnosti k dani za užívanie verej-
ného priestranstva

• oznamovanie o vzniku, zániku alebo zmene 
daňovej povinnosti k dani za ubytovanie

• informovanie od ani za užívanie verejného 
priestranstva

• informovanie o dani za ubytovanie
• informovanie o dani za nevýherné hracie 

prístroje
• informovanie o dani za predajné automaty
• podávanie daňového priznania k dani za 

predajné automaty
• podávanie daňového priznania k dani za 

nevýherné hracie prístroje
•  život v obci
• oznamovanie strát a nálezov
• informovanie o cestovnom ruchu
• informovanie o mestskej polícii
• informovanie o náboženských inštitúciách
• informovanie o pamätihodnostiach
• informovanie o regionálnom rozvoji a jeho 

podpore
• informovanie o požiarnom poriadku
• informovanie verejnosti o civilnej ochrane. 

Ďalšie informácie môžete získať 
na stránke mesta 
www.kosice.sk, 

kde Vás budeme priebežne informovať 
o aktuálnom dianí v projekte.

Elektronizácia služieb
mesta Košice 

Mestská časť Košice - Barca vedie v evi-
dencii obyvateľov s trvalým pobytom 3 445 
ľudí. Aj keď ide o postupný nárast obyva-
teľov  v Barci, značná časť prevažne nových 
prisťahovaných občanov má trvalý pobyt 
v inej časti mesta, prípadne v inej obci či 
meste.

Táto skutočnosť pri súčasnom fi nanco-
vaní obcí z úrovne podielových daní zna-
mená, že podielové dane na obyvateľov 

prídu do inej mestskej časti, či obce a v 
podmienkach našej mestskej časti dochá-
dza k defi citu fi nančných prostriedkov, na-
koľko príslušné vitálne činnosti je potrebné 
zabezpečovať pre všetkých občanov. Aj 
z toho dôvodu pri súčasnej centralizácii 
dane z nehnuteľnosti a miestnych daní na 
úrovni mesta a fi nancovanie z len z podie-
lových daní spôsobuje napätosť vo fi nan-
čnej oblasti rozpočtu mestskej časti.

Skúste sa prosím nad tým zamyslieť 
hlavní tí občania Barce, ktorí tu nemáte tr-
valý pobyt a urobte nápravu, má to zmysel 
aj pre Vás.

Trvalý pobyt
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Nové služby pre používateľov elektro-
nických občianskych preukazov s čipom.Už 
takmer 950-tisíc Slovákov má elektronický 
občiansky preukaz s čipom, digitálny doklad, 
ktorý slúži na identifi káciu a autentifi káciu 
občana pri používaní elektronických služieb 
štátu.

Ministerstvo vnútra elektronické občianske 
preukazy vydáva od decembra 2013.S súčas-
nosti majú ich držitelia možnosť využívať nie-
koľko stoviek e-služieb. Za ministerstvo vnútra 
sú to predovšetkým e-služby z oblasti doprav-
ných evidencií a hlásenia pobytu.

Od 1. júla ministerstvo vnútra pre držiteľov 
elektronických občianskych preukazov s čipom 
rozširuje ponuku o niekoľko ďalších špeciali-
zovaných e-služieb súvisiacich s dokladom 
elektronického občianskeho preukazu s čipom.

Ak zmeníte trvalý pobyt a už máte vyda-
ný elektronický občiansky preukaz s čipom, 
ktorý aj aktívne využívate pri elektronických 
službách, o nový doklad s novou adresou po 
presťahovaní môžete požiadať cez internet. 
Nie je teda potrebné ísť osobne na políciu, sta-
čí použiť e-službu: fotografi u, podpis a ďalšie 
osobné údaje totiž môže polícia čerpať zo svo-
jich informačných systémov, v ktorých fi gurujú 
od momentu požiadania o občiansky preukaz, 
cestovný pas alebo vodičský preukaz. Nový 

doklad si síce kvôli kontrole budete musieť ísť 
na políciu zobrať osobne, avšak môžete si vy-
brať, na ktoré pracovisko dokladov a evidencií 
vám ho doručia.

Rovnako si cestu na políciu môžete ušetriť 
pri strate alebo odcudzení elektronického ob-
čianskeho preukazu s čipom. Urobíte tak po-
mocou e-služby, avšak opäť len v prípade, že 
váš občiansky preukaz naozaj využívate elek-
tronickým spôsobom a cez e-službu ste zadali 
tzv. diskrétny údaj. V takom prípade totiž sú 
v informačnom systéme MV SR k dispozícii 
vaše kontakty ako e-mail či telefónne číslo a 
predovšetkým zadaný diskrétny údaj. Práve 
diskrétny údaj uvediete pri nahlasovaní straty 
či krádeže elektronického dokladu. Kontakty 
a diskrétny údaj môžete kedykoľvek zmeniť či 
aktualizovať na to určenou e-službou modifi -
kácia kontaktných údajov.
Ďalšie doplnkové e-služby môžete využiť, 

ak sa z hocijakého dôvodu rozhodnete zru-
šiť prihlasovanie elektronickým občianskym 
preukazom s čipom – urobíte tak pomocou e-
služby cez internet.

aké certifi káty máte pre svoj elektronický 
doklad vydaný: autentifi kačný, šifrovací, či 
kvalifi kovaný určený pre autorizáciu elektro-
nických dokumentov podpísaných zaručeným 
elektronickým podpisom /ZEP/. Certifi káty 

môžete v prípade potreby tiež elektronicky 
zrušiť. Opätovne obnoviť si ich však môžete 
bezplatne len osobnou návštevou pracovis-
ka dokladov a evidencií. Okrem toho je od 1. 
júla sprístupnený multiplatformový eID klient, 
ktorý umožní využívanie občianskeho pre-
ukazu s čipom aj pre ďalšie operačné systé-
my, konkrétne pre Linux /verzie Mint, Ubuntu, 
Debian/ a Mac OS X. Aktivujte si elektronický 
občiansky preukaz s čipom. Využívaním e-
služieb prispievate k efektívnemu fungovaniu 
štátnej správy a znižovaniu nákladov.

Navyše sami ušetríte – správne poplatky 
za e-služby, pri ktorých sa vyžaduje použitie 
ZEP, sa vám znížia o polovicu, najviac však do 
výšky 70 eur.

O elektronický občiansky preukaz s čipom 
možno požiadať na ktoromkoľvek pracovisku 
oddelenia dokladov PZ. V prípade, že platnosť 
doterajšieho klasického občianskeho preukazu 
bez čipu je menej ako 180 dní, nový elektro-
nický doklad vám vydajú bezplatne. V opač-
nom prípade za jeho vydanie zaplatíte 4,50 €.

Správny poplatok zaplatíte v platobnom 
kiosku na pracovisku. E-služby MV SR nájdete 
na portáli Elektronické služby MV SR https://
portal.minv.sk a samozrejme tiež na Ústred-
nom portáli verejnej správy www.slovensko.sk.

MV SR

Elektronické služby na Slovensku

Napriek dlhodobému procesu, keďže petícia 
občanov ohľadom protihlukovej steny bola ešte 
v roku 2008, v súčasnosti je protihluková stena 
realizovaná a čakáme na jej kolaudáciu. 

Proces, ktorý som absolvoval na rôznych 
úrovniach za účelom realizácie protihlukovej 
steny, počínajúc fi nancovaním  24 hodinového 
merania hluku, projekčného riešenia a zložitého 
technického riešenia, keďže v tejto lokalite je nie-
koľko zásadných sietí, sa stáva realitou s výraz-
nejším obmedzením hluku v lokalite Turnianska 
a Nový Jarok. 

Jej realizáciou malo by dôjsť aj k zmene 
vzdušných tokov a tým aj obmedzeniu šíreniu 
zápachu v súvislosti so sútokom  dvoch kanali-
začných zberačov, odľahčovacej komory a od-
ľahčovacích stôk s vyústením do Pásmového 
jarku a Myslavského potoka. V súvislosti s týmto 
zápachom, ktorý je pri premávke po komunikácii 
Červený rak - VSS v tejto veci mestská časť po-
žiadala VVS, a.s. o stanovisko k zabezpečovaniu 
ďalších krokov. Po opakovanom konaní na mies-
te s Krajským úradom životného prostredia bolo 
uložené VSS, a.s. rozhodnutie č. 2009/00714 za-

medziť zápach, a to opatreniami č. 1 - 4, z kto-
rých opatrenia 1, 2 a 4 boli splnené. Ďalší bod 
súvisel s projekčným riešením s odľahčovacími 
stokami s vyústením do Pásmového jarku a My-

slavského potoka s následným konaním VVS a.s.
V nadväznosti na uvedené, by sa mali výrazne 

zlepšiť podmienky v oblasti obmedzenia hluku i 
zápachu v lokalite Turnianska a Nový Jarok. 

Protihluková stena  fi nišujefi nišuje 

Oznamujem vlastníkom ornej pôdy, že vezmem do prenájmu akúkoľvek výmeru ornej pôdy, k 
ktorú nemáte zazmluvnenú s inými poľnohospodárskymi subjektmi, resp. Vám v najbližšom období 
končí nájomná zmluva. Taktiež Vám viem pomôcť s hľadaním a identifi káciou vašej pôdy.

Výška nájomného za 1 ha je 60 € alebo 350 kg obilia (pšenica, jačmeň). Kontakt: tel.: 0948382781, 
Maroš Kuruc - SHR.

Nájom ornej pôdy
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V nadväznosti na čerpanie účelovej dotácie 
z mesta Košice, mestská časť zabezpečila rozší-
renia detského areálu v severovýchodnej časti 
parku. Realizované zariadenie je certifi kované a 
osadené odbornou fi rmou. 

Mestská časť umiestnila v tejto lokalite aj 
prevádzkový poriadok, ktorý okrem iného ho-
vorí nasledovné: 

• Každý návštevník detského ihriska je po-
vinný dodržiavať podmienky uvedené v tomto 
prevádzkovom poriadku.

• Ihrisko je určené pre deti od 1 do 10 rokov 
pod dozorom zodpovednej dospelej osoby. 

• Detské ihrisko je prístupné denne od 8.00 
hod. do 21.00 hod. 

• Vstup mimo času prevádzky na ihrisko je 
prísne zakázaný!

• Nepoužívajte zariadenie ihriska v prípade 
poškodenia, mokrého a namrznutého povrchu 
konštrukcii alebo namrznutého terénu!
• V PRIESTOROCH IHRISKA JE PRÍSNY ZÁKAZ:
ı   Vodenia zvierat, najmä psov a mačiek
ı     Nosenie ostrých, sklených a rozbitných predmetov
ı     Bicyklovanie okrem detských trojkoliek 

a kolobežiek
ı     Fajčenie, konzumovanie jedla a pitie 

na herných prvkoch
ı     Poškodzovať herné prvky, prípadne 

ich odnášať z ihriska
ı     Využívať herné prvky dospelými osobami, 

rodičmi a návštevníkmi staršími ako 10 rokov
ı     Zakladať a udržiavať otvorený oheň

• NÁVŠTEVNÍK IHRISKA JE POVINNÝ:
ı     Správať sa slušne a neohrozovať ostatných 

ani seba

ı     Dodržiavať čistotu a poriadok
V prípade poškodzovania ihriska alebo 

hru bého porušenia prevádzkového poriadku 
volajte prosím na uvedené telefónne čísla, za-
bezpečíte tým zvýšenú bezpečnosť a poriadok 
a dlhšiu životnosť ihriska.

DÔLEŽITÉ KONTAKTY:
Prevádzkovateľ ihriska: 
Mestská časť Košice – Barca, 
tel. č. 055/72 62 411
Integrovaný záchranný systém: 112
Polícia: 158
Mestská polícia: 159

Zároveň upozorňujeme rodičov, prípadne 
učiteľov, ak v okruhu detského ihriska sa zdržia-
vajú neprispôsobivé osoby s prípadným obme-
dzovaním (žobranie, branie jedla a pitia deťom) 
je potrebné okamžite to nahlásiť na niektoré 
z vyššie uvedených čísel.

FK

Rodičia detí navštevujúcich MŠ v Košiciach - 
Barci sa konečne dočkali. Spustili novú webovú 
stránku materskej školy, kde budú informovaní 
o všetkom, čo sa deje a bude diať v živote detí 
navštevujúcich MŠ.

Tešíme sa, že sa aktívne zapojíte do vytvá-
rania tejto webovej stránky svojimi nápadmi, 
návrhmi, vylepšeniami.

Na vaše otázky budú odpovedať pani uči-
teľky na zastupcamsbarca@gmail.com, do 
predmetu uviesť meno p. učiteľky.

Veríme, že prostredníctvom tejto web stránky 
budú rodičia lepšie informovaní nielen o základ-
ných informáciách škôlky ale aj o pani učiteľkách, 
triedach, výchovno – vzdelávacích činnostiach, 
napredovaní detí, krúžkoch, aktivitách ...

Čo sa týka nápadov ako vylepšiť web, 
píšte na 

webmsbarca@gmail.com.
Ďakujeme vopred za podporu a pomoc! 

Tešíme sa spolu s Vami :-)

www.msbarca.sk
Bc. Miriam Kantorová

Vitajte na našom rodičovskom webe MŠ v Košiciach - Barci
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Človek sa nestačí čudovať, že napriek 
snahe o zlepšovanie kvality nášho kaž-
dodenného života dochádza k rôznym 
negatívnym javom, a to napríklad 

• k rozbíjaniu dopravných zrkadiel, 
• poškodzovaniu majetku - prestri-

hnutie hlavného kábla pri osvetlení 
kaštieľa počas osláv 800 rokov Barce, 

• niekoľkonásobné preseknutie elek-
trického kábla na verejné osvetlenie v 
časti cintorín - hospodársky dvor

• vypnutie hlavného prívodu elektriny 
do kaštieľa počas posledných volieb

• poškodenie majetku - postriekanie 
murovaného oplotenia, múrov domov, 
plotov ...

• rozhadzovanie odpadkov okolo košov
• rozbitie svietidla v parku
• poškodzovanie dopravných značiek ...

Prečo toľko zla?

Dňa 25.9.2015 sa uskutočnilo na magistráte 
pracovné rokovanie mesta Košice a starostov 
mestských častí, členmi spracovateľského tímu 
a obstarávateľa nového územného plánu mes-
ta Košice za účelom dohodnutia spolupráce. 
Členmi spracovateľského tímu sú Ing. architekti 
Alexander Bell, Dušan Marek, Viktor Malinovský, 
Ľuboslava Vlčková a obstarávateľom je arch. 
Vladimír Debnár. Za mesto Košice sú to Ing. ar-
chitekti Martin Jerguš a Ladislav Kočiš.

Zásadným kritériom je skutočnosť, že ide 
o riešenie územného plánu na úrovni HSA, t.j. 
mesta Košice - nie zóny, a to v mierke 1 : 10 000.

Je potrebné uviesť, že v rámci „Oznámenia o 
riešení nového územného plánu“ z 04/2015 je 
zverejnená grafi cká časť - víťazný návrh spraco-
vateľov, čo nepredstavuje územný plán ako taký, 
ale len rozsah riešenia z príslušných pohľadov a 
regulatívov.

Strategická hluková štúdia mesta Košice by 
mala byť ukončená do konca t. r.

Zástupca spracovateľského tímu Ing. arch. 
Malinovský požiadal starostov mestských čas-
tí do o súhrn informácií za mestskú časť do 
30. 10. 2015 a to k nasledovným témam:

• územné problémy mestskej časti, chýbajú-
ce zariadenia občianskeho vybavenia..., zeleň, 
cintorín
• problémy spojené s bezpečnosťou územia - 

ohrozenie povodňami, prívalovými dažďami...
• problémy spojené s kvalitou životného 

prostredia - hluk, ovzdušie, čierne stavby, 
nelegálne záhradky, skládky odpadu všetké-
ho druhu, nelegálne obťažujúce prevádzky, 
tranzitná doprava

• dopravné problémy, preťaženosť ciest, 
hlučnosť, problémy s parkovaním, chýbajúce 
komunikácie, cyklocesty, chodníky celomest-
ského systému dopravy

• problémy technickej infraštruktúry, zásobova-
nia médiami

• problémy spojené s vizuálnym smogom, 
bilboardy, iné reklamné zariadenia

• problémy spojené so štruktúrou obyvateľstva 
(vek, sociálna skladba a pod.)

• problémy vo vzťahu k susednému katastrál-
nemu územiu

• v čom sú najväčšie problémy v územnom 
rozvoji mestskej časti

• plochy športu, cestovného ruchu, rekreácie - 
dostatok, nedostatok

• plochy zelene - rozsah, kvalita, starostlivosť - 
dostatok - nedostatok

• požiadavky na zmenu priestorovej regulácie - 
napr. výška, hustota zástavby...

• poskytnutie spracovaného PHSR a iných 
strategických dokumentov 

• podnety a požiadavky na zapracovanie no-
vých funkčných plôch, dopravných zariadení 
- plochy statickej dopravy, novýych zariadení 
občianskeho vybavenia, športu, rekreácie 
zelene a pod.

• požiadavky na umiestnenie verejnoprospeš-
ných stavieb

• podnety a požiadavky na efektívnejšie využí-
vanie devastovaných funkčných plôch brehov 
rieky Hornád, výrobných areálov a pod.

• námety celomestského charakteru
• iné všeobecné alebo konkrétne podnety. 

Aj keď mestská časť priebežne prerokovala 
požiadavky občanov na rozvoj z hľadiska územ-
ného plánu zóny na úrovni miestneho zastupi-
teľstva a odporučila ich riešiť útvaru hlavného 
architekta, tieto v zmysle listu riaditeľa magis-
trátu budú postupne prehodnocované s tým, 
že najprv by mali byť riešené drobné úpravy 
územného plánu zóny v rámci intravilánu a ďal-
šie až v rámci celkového hodnotenia podkladov 
pre celomestský územný plán. Je potrebné brať 
v územnom pláne zóny aj skutočnosť, že vý-
slovná orientácia na rozvoj výstavby rodinných 
domov bude tlmená, nakoľko v súčasnosti má 
Barca v rámci schváleného územného plánu 
zóny riešených asi 500 rodinných domov, ktoré 
je potrebné realizovať.

V prípade, ak v zmysle vyššie uvedených tém 
máte potrebu oznámiť niektoré postrehy, resp. 
zámery mimo doposiaľ predložených návrhov 
v rámci územného plánu zóny, môžete ich pí-
somne poskytnúť na miestny úrad s tým, že 
budú zapracované do podkladov za mestskú 
časť, ktoré v zmysle uvedeného predloží staros-
ta na ÚHA do 30. 10. 2015.

V súčasnosti útvar hlavného architekta vy-
pracoval zadania na riešenie požiadaviek územ-
ného plánu zóny Barca v lokalite zastavaného 
územia za účelom obstarania územno-pláno-
vacej dokumentácie.

F. Krištof

Prečo je toľko zloby okolo nás? Veď 
všetky tieto zlé skutky si vyžadujú ná-
pravu, úsilie a prostriedky na ich nápra-
vu. Môže mať niekto radosť z toho, že 
robí zle?

Skúsme sa zamyslieť a niekedy aj 
viacej pozerať okolo seba, aby sme na-
šou ľahostajnosťou neumožňovali ko-
nať zlo i naďalej.

F.K.
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■ Chlieb 
Základ slovenskej kuchyne tvorí jednoznačne 

chlieb. Ak viete, že sa ten čerstvo kúpený u vás 
dlho „neohreje“, určite ho skladujte v (najlepšie 
drevenom) chlebníku. Vhodný je spôsob starých 
mám, a to zabalenie do plátenej utierky. Pozor 
na mikroténové vrecká – chlieb v nich môže 
splesnivieť, o chrumkavej kôrke ani nehovo-
riac. Preto ich vždy nechajte trochu pootvorené 
a zabezpečte prísun vzduchu, najmä v horúcom 
počasí. Pokiaľ ale viete, že ho chcete skladovať 
dlhodobo, odporúčame mrazničku (môžete si 
ho vopred nakrájať a následne rozmrazovať už 
len krajce), nikdy však nie chladničku. V nej totiž 
chlieb až trikrát rýchlejšie saje vlhkosť ako na 
poličke pri izbovej teplote.
■ Múka 
Správne miesto na uskladnenie múky nie je 

špajza ako by ste si možno mysleli, ale chlad-
nička. Rafi novaná múka má dlhšiu trvanlivosť, 
pretože väčšina olejov zo zŕn je odstránených 
počas zušľachťovania. Pri teplote 23°C môže 
byť uskladnená v špajzi maximálne tri mesiace, 
takže ak pečiete často, pokojne ju tam majte 
aj naďalej – zrejme ju miniete aj skôr. Chladné 
prostredie ale predĺži jej trvanlivosť po dobu až 
jedného roka, mala by však byť vo vzduchotes-
nej nádobe. Pre lepšie výsledky pri pečení mô-
žete pred použitím  zahriať múku uchovávanú 
v chladničke na izbovú teplotu. 
■ Vajcia 
Vajcia sa odporúčajú skladovať v chladničke. 

Aj tu však treba nájsť správne miesto. Hoci vý-

robcovia chladničiek vymysleli vajíčkam „vhod-
ný priestor vo dverách“, v skutočnosti až taký 
vhodný nie je. Ide skôr o priestorové šetrenie. 
Vhodnejšia je niektorá z poličiek - vo dverách, 
kde sa najčastejšie vajcia ukladajú, sa totiž 
teplota neustále mení. FoodTest Laboratories 
z Veľkej Británie dokonca porovnávali vajíčka 
uchovávané v chladničke s uskladnenými pri iz-
bovej teplote cca 20 °C. Po dvoch týždňoch boli 
obe vzorky rovnaké – bez škodlivých baktérií
■ Zemiaky 
Zemiakom sa páčia suché, chladné a tmavé 

miesta. V chladnom zasa docielite, aby si za-
chovali svoju prirodzenú sladkosť. Vo vlhkom 
prostredí totiž plesnivejú, teplo navyše podpo-
ruje ich klíčenie.
■ Cibuľa 
Cibuli sa najlepšie darí na suchom, vetranom 

a tmavom mieste, inak dochádza k plesniveniu. 
V žiadnom prípade nenechávajte cibuľu v ume-
lohmotných vreckách a ani ju dopredu nešúpte, 
znižuje sa tak jej trvanlivosť.
■ Cesnak 
Tmavá, chladná špajza s dobrým vetraním je 

to najsprávnejšie miesto pre cesnak. Najvhod-
nejšie by dokonca bolo uložiť ho do pleteného 
košíka. Uzavreté vrecká alebo nádoby spôsobu-
jú plesnenie a klíčenie. Ak používate cesnak len 
zriedka a v malom množstve, zvyšné strúčiky 
môžete zamraziť.
■ Paradajky 
Väčšina z nás v snahe zachovať čerstvosť 

paradajok, uloží tieto šťavnaté plody práve do 

chladničky, ale to je, zdá sa, chyba. Chladné 
prostredie spôsobuje, že paradajky strácajú 
vodu a svoju prirodzenú chuť. Najsprávnejšie je 
teda skladovať ich pri izbovej teplote bez prístu-
pu priameho slnka. 
■ Uhorky 
Rovnaký prípad ako paradajky. Ani uhorky 

nie sú vhodné do chladničky. Chladné miesto 
spôsobuje urýchlenie ich rozkladu. Neukladaj-
te ich ale ani k paradajkám, pretože produku-
jú etylén, ktorý spôsobuje zrenie, a tým, hoci 
nechtiac, likvidujete vlastne obe potraviny.
■ Orechy 
Orechy najčastejšie skladujeme v špajzi, no 

vhodnejšia je pre ne chladnička. V uzatvárateľ-
nom vrecku alebo nádobe v chladničke vydržia 
aj celý rok čerstvé. Naopak, izbová teplota ničí 
ich prírodné oleje, a tým spôsobuje zhorknutie.
■ Víno 
Zrejme viete, že neotvorené fľaše vína sa 

skladujú vo vodorovnej polohe (vo zvislej korok 
uschne a do fľaše sa dostane vzduch) v tma-
vej miestnosti, pri maximálne 24°C, s vlhkosťou 
okolo 70%. Ak ste však fľašu otvorili a víno ne-
dopili, korok pevne zatlačte späť do fľaše, aby 
ste minimalizovali prístup vzduchu a uložte na 
chladné a tmavé miesto. Takto vám víno vydrží 
aj viac ako päť dní.

Zamýšľali ste sa niekedy nad tým, ako správne skladovať zeleninu či iné potraviny? 
Prvou voľbou, ako ich bezpečne uskladniť a predĺžiť tak ich trvanlivosť, by bola zrejme 
chladnička, čo často nie je práve najlepší nápad. Chlad môže v niektorých prípadoch spô-
sobiť stratu prirodzenej chuti potraviny. Uskladnenie na mieste s izbovou teplotou zasa 
môže urýchľovať rozklad. Skúste si pozrieť nasledovné rady.

... ako správne skladovať

Ani sme sa nenazdali a už je tu je-
seň, upratovanie záhrad. S tým súvisia 
aj blížiaci sa sviatok Všetkých svätých a 
Pamiatka zosnulých - dušičkové obdobie 
spojené s návštevou cintorínov.

Je dobré si dať do poriadku hroby 
blízkych príbuzných, či známych po ma-
teriálnej a vizuálnej stránke, ale aj po 
právnej stránke, t.j. mať uhradený prená-
jom príslušného hrobného miesta.

Zoznam neuhradených hrobových 
miest nájdete na informačnej tabuli na 
miestnom cintoríne v Barci a taktiež na 
web stránke mestskej časti Košice - Barca 
(www.barca.sk).

Jana Tóthová
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Od 1. júla 2015 sprístupnilo Ministerstvo 
práce, sociálnych vecí a rodiny SR na ústred-
nom portáli 39 nových elektronických služieb 
na vybavenie sociálnych dávok. Služby sú na 
portáli www.slovensko.sk dostupné cez lokátor 
služieb. Občania, ktorí vlastnia občiansky pre-
ukaz s elektronickým čipom (eID kartu) si majú 
možnosť už bez návštevy úradu vybaviť napr. 
žiadosť o rodičovský príspevok, žiadosť o prís-
pevok na starostlivosť o dieťa, žiadosť o príspe-
vok pri narodení dieťaťa a pod.

Zoznam všetkých nových služieb:
• Podanie žiadosti o vyhotovenie parkovacieho 

preukazu
fyzickej osoby so zdravotným postihnutím
• Podanie žiadosti o vyhotovenie preukazu 

fyzickej osoby s ťažkým zdravotným posti-
hnutím (bez sprievodcu/so sprievodcom)

• Podanie žiadosti o náhradné výživné - nepla-
tené výživné

• Podanie žiadosti o náhradné výživné - sirot-
ský dôchodok

• Podanie žiadosti o jednorazový príspevok pri 
zverení do náhradnej starostlivosti

• Podanie žiadosti o jednorazový príspevok pri 
zániku náhradnej starostlivosti

• Podanie žiadosti o opakovaný príspevok die-
ťaťu zverenému do náhradnej starostlivosti

• Podanie žiadosti o opakovaný príspevok 
náhradnému rodičovi

• Podanie žiadosti o osobitný opakovaný prís-
pevok náhradnému rodičovi

• Podanie žiadosti o vydanie potvrdenia o 
vyplatených dávkach

• Podanie žiadosti o príspevok na pohreb
• Podanie žiadosti o príspevok na starostlivosť 

o dieťa
• Podanie žiadosti o príspevok pri narodení 

dieťaťa
• Podanie žiadosti o príspevok rodičom, 

ktorým sa súčasne narodili tri alebo viac detí 
alebo ktorým sa v priebehu dvoch rokov 
opakovane narodili dvojčatá

• Podanie žiadosti o rodičovský príspevok

• Podanie žiadosti o rodičovský príspevok pre 
zverené dieťa

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
opatrovanie

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
kompenzáciu zvýšených výdavkov na diétne 
stravovanie

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
kompenzáciu zvýšených výdavkov súvisiacich 
s hygienou alebo s opotrebovaním šatstva, 
bielizne, obuvi a bytového zariadenia

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
kompenzáciu zvýšených výdavkov súvisia-

Nové služby sociálnych dávok

Peter Pačut - 
druhý Freddie Mercury
Častokrát býva, že doma o talentovaných ľu-

ďoch vieme menej a darí sa im skôr v zahraničí.  
Ukážkovým príkladom je  spevák Peter Pačut, 
pochádzajúcu z Barce. Stretli sme sa ešte pred 
rokom a v súvislosti s prípravou programu na 
800. výročie Barce som ho pozval, no mal voľný 
termín len v piatok 28.8., takže v tomto termíne 
sme začali s kultúrnym programom.

Peter Pačut sa narodil v roku 1962. Hral v 
amatérskej rockovej skupine na gitaru a bol 
sólovým spevákom až do roku 1991. Po smrti 
lídra skupiny Queen Freddieho Mercuryho sa 
na základe hlasovej i vzhľadovej podoby stal 
interpretom piesní tejto svetoznámej skupiny. 
Neskôr vznikla revivalová kapela Queenmania, 
s ktorou cestoval do zahraničia. 

Peter Paul účinkoval v 25 krajinách sve-

ta vrátane USA. V zahraničí tiež prevzal rôzne 
ocenenia. Napríklad za interpretáciu hitov sku-
piny Queen získal v Nemecku cenu KM Kunstler 
magazínu ako umelec roku 1997. Peter spieval 
pred príchodom jej veličenstva Britskej kráľovnej  
Elizabeth II. pri návšteve Slovenska v Poprade, v 
Monaku zas pre jazdca F1 Davida Coultharda. 
Viackrát spieval aj v Košiciach. Momentálne je 
hlasovo  Mercurymu najbližšie, vizuálne už me-
nej.  To však nie je dôležité lebo je spevák, nie 
imitátor. Vždy spieva naživo.

Ako hovorí, ľudí nezaujíma, kto som a od-
kiaľ som, ľudí zaujíma pódiový prejav. Tešia sa 
že vidia a počujú Mercuryho.  Ako povedal aj 
v príhovore k Barčianskemu publiku, pre neho 
je sviatkom, že môže spievať a že sa to ľuďom 
páči. Osobitne že je opäť v Barci, kde vyrastal a 

aj teraz sa pozdravil s mnohými spolužiakmi a 
kamarátmi. Predtým, kým ešte žila mamka, cho-
dil tu častejšie ale je rád, že teraz mu to vyšlo.

Aj po vystúpení v Barci odchádza do zahra-
ničia. Má plnú hlavu plánov na budúci rok. S 
kapelou sa chystajú na koncerty do Ekvádoru a 
v Prahe pripravuje s Bohemian Symphony Or-
chestrom veľký spomienkový koncert.

F.K.

Pokračovanie na 12. strane
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Migréna je jedno z najstarších známych 
ľudských ochorení. Prvé popisy pochádzajú zo 
starovekej Mezopotámie, 3000 rokov pred n.l. 
Hippokrates v roku 400 pred n.l. opisoval poru-
chy zraku, ktoré môžu predchádzať migréne. Išlo 
o blikajúce svetlá alebo rozmazané videnie, ktoré 
dnes nazývame aurou.

Migréna je jedným z najčastejších neurologic-
kých ochorení, ktoré postihuje obe pohlavia, pri-
čom ženy ňou trpia približne tri krát častejšie ako 
muži. Až 57% mužov a 68% žien nezvykne ten-
to problém konzultovať so svojím lekárom. Prvé 
ťažkosti sa začnú prejavovať už v detstve alebo 
v adolescencii. Obe pohlavia majú podobnú frek-
venciu záchvatov.

 Migréna je chronické ochorenie prejavujúce 
sa atakmi  intenzívnej pulzujúcej, prevažne jed-
nostrannej bolesti hlavy, ktorú sprevádza nauzea, 
zvracanie, fonofóbia (neznášanlivosť hluku) a fo-
tofóbia (neznášanlivosť svetla).

Niekedy môže bolestiam hlavy predchádzať 
aura. Takýto stav nazývame klasická migréna, 
bolesť hlavy bez aury zas bežná migréna. Aura 
môže mať rôzne príznaky, najčastejšie je zraková 
( výpadok časti zorného poľa, rozmazané videnie, 
fosforeskujúce cikcakovité obrazce alebo záblesky 
svetla)

Klinické prejavy 
Najznámejšie faktory, ktoré môžu migrénu 

spúšťať sú: hluk, nedostatok spánku, zmeny po-
časia, niektoré potraviny - červené víno, aroma-
tické syry, glutamát  sodný ( používaný v čínskej 
kuchyni) a iné. Vylúčením týchto faktorov  sa môže 
znížiť frekvencia záchvatov migrény. Častá je súvis-

losť migrény s menštruačným cyklom. Samotným 
bolestiam predchádza tzv. prodrómálne  štádium 
(úvodné príznaky), ktoré predchádzajú prepuk-
nutiu choroby.  Prejavujú sa: zmenami nálady, 
únavou, spavosťou, poruchami koncentrácie, zvý-
šenou dráždivosťou, zívaním alebo pocitom hladu. 

Potom nasleduje aura pri klasickej migréne, 
ktorá postihuje asi 30% pacientov s migrénou. Naj-
častejšie sa prejavuje zrakovými príznakmi rôzneho 
charakteru. Po fáze aury, ktorá trvá maximálne 60 
minút alebo ešte v jej priebehu, sa dostavuje zá-
chvat bolesti hlavy.

Samotný atak migrény sa charakterizuje inten-
zívnymi jednostrannými bolesťami hlavy pulzujú-
ceho alebo búšiaceho charakteru. Niektorí pacienti 
mávajú bolesti vždy na jednej strane, väčšinou sa 
však strany striedajú. V priebehu záchvatu sa bo-
lesť môže rozšíriť aj na celú hlavu. Bolesť trvá 4 
až 72 hodín. Počas migrenózneho záchvatu býva 
pacient schvátený, zbledne, spotí sa, máva pocit na 
vracanie (nauzeu), často vracia, prekáža mu svetlo 
(fotofóbia) a hluk (fonofóbia). 

V priebehu ataku sa môže vyskytnúť aj slzenie, 
sekrécia z nosa, nutkanie na močenie, hnačky. pa-
cienti sa snažia utiahnúť na tiché a tmavé miesto. 
Úľava nastáva až po zvracaní a po spánku.

Po odznení bolesti hlavy nastupuje postd-
romálna fáza, keď sa pacient cíti unavený, slabý, 
môže mať zažívacie  ťažkosti a zníženú psychickú 
výkonnosť, pretrvávajúcu aj niekoľko hodín. Mig-
renózny  záchvat môžu sprevádzať aj vážnejšie 
neurologické príznaky. 

Záchvat migrény môže vyradiť pacienta nieke-
dy aj na dva dni.

Okrem zníženej kvality života to má aj značné 
ekonomické dôsledky, nakoľko často ide o ľudí v pro-

duktívnom veku, niekedy si atak migrény vyžiada aj 
práceneschopnosť.

Pacienti často prídu k lekárovi s tým, že majú 
migrénu. Avšak až podrobný rozhovor môže 
spresniť či skutočne ide o migrénu, čo je veľmi dô-
ležité jednak aby sa neprehliadli závažnejšie ocho-
renia a tiež z hľadiska liečby.

Liečba
• nefarmakologická: úprava životosprávy, pravidel-

ný spánok, vyhýbať sa stresu, vylúčenie potravín, 
ktoré provokujú bolesti hlavy.

• farmakologická: liečba akútnej bolesti analgetika-
mi a ich kombináciou s kofeínom,

• nesteroidné protizápalové lieky (antifl ogistiká.) 
Ak pri strednej dávke týchto preparátov nedôjde 

do jednej hodiny k ústupu bolesti, sú indikované 
špecifi cké lieky na liečbu migrény.

• preventívna: jej cieľom je zmiernenie príznakov 
akútneho ataku, prevencia výskytu ďalších zá-
chvatov a celkové zlepšenie kvality života.

Komplexný prístup k problematike migrény 
v podobe kombinácie preventívnej a akútnej lieč-
by, môžu výrazne zlepšiť kvalitu života pacientov 
s migrénou.

Spracovala: Monika Sedláková

Zdravotnícke okienko

živnom veku niekedy si atak migrény vyžnom veku niekedy si atak migrény vyž

Trpíte migrénou?

cich so starostlivosťou o psa so špeciálnym 
výcvikom

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
kompenzáciu zvýšených výdavkov súvisia-
cich so zabezpečením prevádzky osobného 
motorového vozidla

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
kúpu osobného motorového vozidla

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
kúpu pomôcky

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
kúpu zdvíhacieho zariadenia

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
opravu pomôcky

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
osobnú asistenciu

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
prepravu

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
úpravu bytu

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
úpravu garáže

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
úpravu osobného motorového vozidla

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
úpravu pomôcky

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
úpravu rodinného domu

• Podanie žiadosti o peňažný príspevok na 
výcvik používania pomôcky

• Nahlásenie príjmov fyzickej osoby
• Poskytnutie informácie o podaných žiados-

tiach
• Poskytnutie informácie o vyplatených dávkach

• Podanie žiadosti o prídavok na dieťa 
• Podanie žiadosti o pomoc v hmotnej núdzi
• Podanie žiadosti o zmenu miesta výplaty

Od spustenia nových služieb majú občania 
možnosť vybaviť si žiadosti týkajúce sa sociál-
nych dávok a sociálnej pomoci elektronicky 
z pohodlia domova cez internet. Zavedením 
elektronických služieb sa celý proces vybavenia 
zefektívni, občania už nemusia zadávať základ-
né údaje o sebe, ktoré sú už raz vedené v inom 
systéme verejnej správy a výrazne sa skráti čas 
vybavenia ich žiadosti.

Ústredný portál ako centrálny bod komu-
nikácie s verejnou správou umožňuje prístup 
k elektronickým službám e-Governmentu pre 
všetky skupiny obyvateľov, ktoré sú dostupné 
cez internet a nie sú obmedzené úradnými ho-
dinami.                                  www.slovensko.sk

Pokračovanie zo strany 11

Nové služby sociálnych dávok
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V Clevelande, štát Ohio v Spojených štá-
toch amerických žije najviac rodákov zo Slo-
venska z viacerých emigračných období. Naši 
krajania sa združujú v kluboch prevažne na 
základe náboženskej príslušnosti. Na svojich 
stretnutiach sa venujú  rôznym formám  spo-
ločenskej aktivity od folklóru až po šport.

Významné postavenie medzi slovenskými 
klubmi má aj zemplínsky klub, ktorý pravidel-
ne sa  teraz zúčastňuje aj aktivít na Sloven-
sku v Košiciach, a ktorého presný názov je 
The American Slovak Zemplin Club. V časoch 
neslobody aktívne pomáhal mnohým našim 
emigrantom hlavne po roku 1968 adaptovať 
sa, čo najskôr v novej vlasti. Hlavne pre nich 
zorganizoval v Clevelande v októbri 1971 
medzinárodný futbalový turnaj. Slovensko tu 
úspešne reprezentoval „Slovak soccer club”. 
Medzi nimi sa zúčastnili aj dvaja Barčania.

Na dobovej fotografi í sa mi podarilo z cel-
kového počtu 18 futbalistov a funkcionárov 
identifi kovať až 11 rodákov  z východného 
Slovenska. Možno po zhliadnutí tejto fotogra-

fi e spoznáte aj zvyšných 7 rodákov.
Na priloženej fotografi í v hornom rade zľa-

va doprava je prvým Michael Janok zo Sečo-
viec, vtedajší prezident klubu. Ďalším v poradí 
štvrtým je Juraj Čarný zo Žipova, piatym Frank 
Onderko od Prešova, šiestym Frank Falat z ko-
šickej Barce, siedmym Jozef Križák od Bardejo-
va, ôsmym Jožko Olejár zo Smižian, deviatym 
Milan Kobulský z Prešova a posledným v hor-
nom rade Jozef Ondič zo Sečoviec. V dolnom 

rade v sede zľava doprava je druhým v poradí 
Paul Bugoš z Nižnej Myšle, štvrtým Ján Gajdoš 
od Vranova nad Topľou a piatym v poradí Ru-
dolf Beňo z košickej Barce.

Možno táto fotografi a i text zaujme našich 
čitateľov k novej forme a pochopeniu emigrá-
cie, s ktorou sa stretávame práve v súčasnosti 
a v Európe.

Ing. Ladislav Falat

Občianske združenie Futbalový klub Interna-
cionáli Barca vznikol začiatkom roka 2010 a jeho 
hlavným cieľom je vytvárať možnosti stretáva-
nia sa svojich členov a odohrania priateľských 
stretnutí s mužstvami s podobným zameraním. 
V súčasnosti má klub 27 členov, bývalých aktív-
nych hráčov FK Košice-Barca, ktorí majú záujem 
o tento spôsob športovej aktivity a samozrejme 
aj o reprezentáciu našej obce. Ida o F. Beňo, 
R. Brunovský, O. Domanič, A. Hudák, JUDr. Gluš-
kov, Š. Kis, JUDr. Kisel, J. Klima, M. Kočiš, J. Kollár, 
M. Kováč, M. Kudlata, R. Milkovič, J. Pačinda, 
S. Pella, S. Pipta, J. Pitner, V. Popovič, Š. Roško, 

R. Slicho, B. Sokoli, 
L. Tóth Š. Varhoľák, 
T. Zajac a Z. Žebík. 
Vekový priemer 
členov je 45 rokov, 
najstarší ma 65 
a najmladší 38 ro-
kov.

Náš klub aj 
v tomto roku pri-
pravil konanie v po-
radí už V. ročníka 
turnaja o futbalo-

vého majstra seniorov Košíc na našom futbalo-
vom štadióne. Cieľom tohto podujatia je nielen 
dopriať už „vyslúžilým“ košickým futbalistom 
radosť z pohybu na veľmi dobre pripravenom 
ihrisku a pripomenúť si niekdajšie vzájomné 
zápasy ale tiež aj takouto formou spropagovať 
tento krásny šport medzi mládežou a reprezen-
tovať našu obec. Už prvý ročník potvrdil, že ide 
o dobrú myšlienku a celá akcia bola umocnená 
aktívnou účasťou legiend košického futbalu ako 
napr. Kánassy, Štraus, Švajlen, Králka, Plichta, 
Grus, Zvara, Andrejco, Németh, Péter, Štecák, 
Sovič, Begányi, Golenya, Kisel a ďalší. 

V tomto roku sa turnaja zúčastnili mužstvá 
VSS Košice, Lokomotíva Košice, VSŽ Košice a FKI 
Barca. Prvýkrát po piatich rokoch v turnaji zvíťa-
zilo „domáce“ mužstvo a tým sme potvrdili, že 
v doterajších ročníkoch sme neboli pre súperov 
iba „sparingpartnerom“. FKI Barca sa tak stal na 
rok 2015 majstrom Košíc, získali sme aj krásny 
putovný pohár a Slavomír Pipta sa stal najlep-
ším strelcom turnaja.

Vzhľadom na doterajší päťročný vývoj tejto 
akcie máme ambície sa v roku 2016 uchádzať o 
to, aby bol tento turnaj rozšírený o ďalšie muž-
stvá z Košíc (prípadne aj zo zahraničia – Ma-
ďarsko) a zaradený do akcií programu Košice, 
Európske mesto športu.

Je na škodu, že naši poslanci akosi poza-
budli, že úlohou obce je okrem iných úloh aj 
vytvárať podmienky a podporovať rozvoj rôz-
nych aktivít občanov. Požiadali sme našu obec 
aj v tomto roku aspoň o symbolickú fi nančnú 
podporu. Žiaľ tej sa nám, na rozdiel od iných 
združení, nedostalo a čo nás mrzí najviac je to, 
že si nedali ani tú námahu, aby nám na našu 
žiadosť dali aspoň odpoveď.

prezident FKI Barca
JUDr. Hristo Gluškov

ZEMPLÍNSKY KLUB 
V AMERIKE PODPOROVAL AJ FUTBAL

Futbalový turnaj
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Oslavy 800 rokov prvej písomnej zmienky
Oslavy 800 rokov prvej písomnej zmienky o Barci sa tiahnu celým ro-

kom 2015. Základné logo nás o tom informuje na každej strane vydaného 
Barčianskeho kalendára. Venovalo sa mu aj miestne zastupiteľstvo za-
čiatkom roka, realizoval  sa Barčiansky majáles, rôzne aktivity v oblasti 
kultúry, miestnych novín ...

Jedným z podujatí bol aj „Beh Barcou“, ktorý sa a uskutočnil 25. au-
gusta za rekordnej účasti bežcov, resp. evidovaných bežcov, ktorých bolo 
cca 240. Bežalo aj po uliciach Barce, kde ich priebežne povzbudzovali ob-
čania na trati 5 km alebo 7 km dlhej. 

Každý, kto takýto úsek, alebo i menší zabehne, vie, čo to stojí námahy 
i potu. Z tohto dôvodu bolo pri štarte a v cieli na Abovskej 32 - na miest-
nom úrade pripravené občerstvenie pre zúčastnených a zlosovanie evido-
vaných účastníkov, ktorí mohli dostať upomienkové darčeky.

Za pomoc pri tejto akcii chcem poďakovať hlavne poslankyni Jarke 
Kunovej a poslancovi, resp. zástupcovi starostu p. Imrichovi Buľkovi, ak-
tívnej neposlankyni MUDr. Diane Ganajovej, ktorí pomáhali pri organi-
začnom zabezpečení a občerstvení aktérov behu.                      František Krištof
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Klub kresťanských seniorov a 800. výročie našej obce Barca

V dňoch 28.8. - 30.8. 2015 sa uskutočnili hlav-
né oslavy 800. výročia od prvej písomnej zmienky 
o Barci. Oslavy začali dňom otvorených dverí na 
úrade - v kaštieli, kde boli pripravené expozície 
vlastnej histórie i výstava historických exponátov 
s večerným pokračovaním kultúrneho programu, 
v ktorom vystúpila speváčka Tatiana Onderíková 
a Peter Pačut alias Fredy Mercury. 

Sprievodnou akciou počas piatku a soboty 
boli rezbárske práce v parku a nočné osvetlenie 
kaštieľa. V priebehu soboty a nedele boli sústre-

dené rôzne atrakcie, súťaže, kultúrne, spoločen-
ské i predajné podujatia s možnosťou zábavy, 
o čom však bližšie napovie rámcová fotorepor-
táž.

V súvislosti s priebehom osláv 800. výročia  
prvej písomnej zmienky o Barci  chcem vyjadriť 
všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom podieľa-
li na zabezpečení tejto náročnej akcie. Osobitne  
poďakovanie chcem touto cestou vyjadriť pánu 
poslancovi Marekovi Rusnákovi, ktorý nezištne, 
bez nárokov na fi nančné vyrovnanie zabezpečo-
val rôzne technické práce počas celého týždňa 
prípravy osláv a počas osláv, vrátane nočného 
osvetlenia, poskytnutím plošiny, technických prác 
a občerstvenia  - zákuskov. 

Poďakovanie patrí aj ďalším poslancom, a to 
p. Imrichovi Buľkovi, Marianovi Kačmárovi, Jarke 

Kunovej, ktorí počas podujatia výrazne podporili 
jeho úspešnosť. Samozrejme poďakovanie patrí 
aj zamestnankyniam a zamestnancom miestne-
ho úradu na čele s pani prednostkou PhDr. Má-
riou Kmecovou, s ktorými sme toto slávnostné 
podujatie spoločne pripravovali a  zvládli.

Verím, že priebeh osláv splnil aspoň niektoré 
očakávania z pripraveného kultúrneho a spolo-
čenského programu a že ste prežili pekný víkend. 
Na spomienku, či pre informáciu pre ostatných 
uvádzame malý prehľad aspoň niektorých akcií.

Životné jubileum je vždy dôvodom na oslavu. Výro-
čie obce je sviatkom  a príležitosťou uvedomiť si spolu-
patričnosť k miestu, kde žijeme, ktoré sme zdedili a ktoré 
odkážeme budúcim generáciám.

Túto historickú udalosť vnímame, ako spomienku na 
našich predkov, ktorí nám zveľaďovali našu obec, nie-
len materiálne, ale aj duchovne.Tváre mnohých sú nám 
známe z historických fotografi í. Z ich pohľadov vyžaruje 
skromnosť a odvaha  zápasiť s nie ľahkým životom. Vy-
užili sme teda oslavu tohto výročia, aby sme sa aj my, 
seniori, zapojili do kultúrneho programu našich osláv.

Na týchto oslavách, sme si našich predkov pripo-
menuli abovskými krojmi, ktoré sa nosili v našej obci a 
zaspievali sme pesničky, ktoré si spievali naši rodičia. Do 
týchto  piesni vkladali svoje bôle i radosti, ktoré ich počas 
ťažkého života sprevádzali.

Keďže my sme tieto krásne pesničky zdedili po na-
šich predkoch, teraz sme ich naučili aj naše vnúčatá, kto-
ré s nami  na oslavách spievali.

Naše krásne oslavy skončili. Boli pripravené k spokoj-
nosti všetkých občanov od najmenších po nás seniorov. 
Za to patrí veľká vďaka, všetkým organizátorom týchto 
osláv na čele s našim pánom starostom.

Toto výročie je nielen obzretím sa do minulosti, ale 
aj pohľad do budúcnosti. Žime si tu spolu tak, aby sme 
mohli konštatovať, že je dobré v našej krásnej obci žiť, 
pracovať a vychovávať naše deti  a vnúčatá.

Končím, slovami našej historickej pesničky, „My Barcu 
nedáme, nedáme, radšej ju zbúrame, zbúrame, my Bar-
cu nedáme za celý svet.“

Helena Antalova, 
predseda samosprávy KKS

Priebeh osláv 
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800. výročie Barce

Sprievodnou akciou osláv bol deň otvorených dverí, kde si návštevníci mohli prezrieť priestory 
Zichyho kaštieľa v súčasnom stave rekonštrukcie. Zároveň v severnej rotunde boli umiestnené 
expozície - fotografi e dávnej histórie Barce, jej vývoja i možnosť prezrieť si samostatné bloky kul-
túrneho, náboženského či verejného života v Barci vo forme - zošitov - fotografi í vo veľkosti A4.

V južnej rotunde, resp. v priestoroch plánovaného múzea Jána Pavla II. boli vystavené foto-
dokumentácie vývoja výstavby farského kostola, prípadne iných náboženských objektov. Ďalej 
výstava z priebehu návštevy Jána Pavla II. pri svätorečení Košických mučeníkov a z realizácie 
a posvätenia pamätníka Jána Pavla II.                                                   Predseda samosprávy KKS                                                           

LYNX s.r.o.
Montrúr, s.r.o.
MUDr. Richard Raši, PhD., MBA - 

primátor
JUDr. Vladimír Švigár
Ing. Jozef Németh
Mgr. Igor Sidor, PhD., MBA
Marek Rusnák
Vladimír Varga
Imrich Varga
Tomáš Varga ml.
EXIsport, s.r.o.
REMES PLUS, s.r.o.
TATRAMETAL, s.r.o.
LIQUIDITY TRADE s.r.o.

Letisko Košice – Airport Košice, a.s.
Penzión Barca
ERIK, s.r.o.
SUNEX EAST s.r.o.
GINKA, s.r.o.
VICTORY’S, s.r.o.
Euro AWK, a.s.
OZ Pro Barca 
Intersteel Refractories s.r.o.
CITYLED s.r.o.
Mada Music Košice
Agentúra Daisy, s.r.o.
STAVOMONTÁŽE 08, s.r.o.
Mestské lesy Košice, a.s.
Mestská časť Košice - Krásna

Monika Puzderová - 
Starostka MČ Šebastovce

Beki Design
Pani Helena Rusnáková
Pálenica Babka
KOLES J&J s.r.o.
Event solutions – Oleg Šimon 
Polícia Juh
Agility Klub TINKY   
Bistro Világos - pán Peter Mihok
Jozef Taiš a country skupina 

Kentucky Jack
manželia Plachetkovci - Pekáreň
LABAŠ s.r.o.
Prvá stavebná sporiteľňa

V rámci prebiehajúcich osláv sa po prvýkrát 
vyhlásila súťaž v tejto činnosti s obavou, ako to 
dopadne. Keďže v okolitých mestských častiach to 
už beží, rozhodli sme sa aj v Barci. Požičali sme si 
pravidlá s tým, že k vyhodnoteniu sme si objednali 
odbornú porotu. 

Prihlásilo sa celkom 12 družstiev, ktoré pred-
stavujeme v malej fotoreportáži. Podľa slov odbor-
níkov, napriek značnej škále hodnotiacich kritérií 
počas prípravy, chuti i forme servírovania bolo veľ-
mi ťažké určiť víťazov, preto sme sa rozhodli udeliť 
prvé tri ceny a ostatní skončili na štvrtom mieste. 
Veríme, že všetci, ktorí ste mali možnosť okúsiť na-

varené porcie a posúdiť 
ich, samozrejme, že ur-
čite sa každému nepo-
darilo ochutnať všetky. 

Víťazmi pre tento rok sa stalo družstvo zo 
„Zemianskej ulice“, ako druhí skončili veterinári a 
tretie bolo družstvo pani starostky zo Šebastoviec. 
Ostatní skončili na štvrtom mieste a obdržali všetci 
ocenenie.

Táto skúsenosť nám dáva možnosť, že v budú-
com roku, pri rozlúčke s prázdninami si môžeme 
zopakovať podobnú súťaž. Bližšie však už povie 
fotoreportáž.

Aj touto cestou ďakujem Vám všetkým
za Vašu pomoc a podporu 

pri zabezpečení osláv 800. výročia obce 
Barca, ktoré sa konali v dňoch 

28.-30.8.2015.
Veľmi si vážim podporu, ktorú ste pre-

ukázali našej Mestskej časti Košice – Barca. 
Vaša nezištná pomoc zvýšila prestíž, 

nášho tak významného podujatia v našej 
spoločnosti, keďže 800 rokov od prvej 

písomnej zmienky predstavuje kontinuitu 
vyše 20. tich generácií, 

ktoré tu dosiahli súčasný stav. 
Aj vďaka Vám, boli oslavy mimoriadne 
úspešné a stali ste sa súčasťou našej 

histórie, keďže tieto oslavy budú 
samostatnou kapitolou v pripravovanej 

monografi i o Barci.
Prajem Vám veľa úspechov 

a spokojnosti vo Vašej činnosti.

František Krištof - starosta

Deň otvorených dverí

Poďakovanie sponzorom

Poďakovanie

Súťaž vo varení guľašu


